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P R O T O K Ó   Nr I/08
z obrad XVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie
odbytej w dniu 26 lutego 2008r.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara o godz.1000 otworzy  XVII Sesj  i po
powitaniu radnych i go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci w posiedzeniu
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego sk adu Rady wynosz cego 15 osób
stanowi quorum pozwalaj ce na podejmowanie prawomocnych uchwa .
Sesja odbywa a si  w sali narad Urz du Gminy w Mszanowie i trwa a do godz. 1205.

Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Nieobecna radna Dorota ukaszewska.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Sekretarz Gminy Renata li ewska
- radca prawny Witold Lendzion
- Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomo ciami i
Ochrony rodowiska Marek Arentowicz
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski
- Z-ca Kierownika Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Sebastian Zieli ski
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska
- so tysi wymienieni w za czniku nr 2

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyj cie protoko u z obrad XV i XVI Sesji Rady Gminy.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na przed enie umowy dzier awy
    gruntów w miejscowo ci Skarlin, dzia ka nr 170.
8. Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na przed enie umowy dzier awy
    gruntów w miejscowo ci Tylice, dzia ka nr 141.
9. Podjecie uchwa y w sprawie zasad gospodarowania nieruchomo ciami stanowi cymi

asno  Gminy Nowe Miasto Lubawskie.
10. Podj cie uchwa y w sprawie zamiaru przyst pienia do Zwi zku Gmin Regionu

Ostródzko-I awskiego „Czyste rodowisko”.
11. Podj cie uchwa y w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2008.
12. Przyj cie Apelu Komisji Rolnictwa Le nictwa, Ochrony rodowiska w sprawie

trudnej sytuacji na rynku trzody chlewnej.
13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
14. Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie nast pi o jak na wst pie niniejszego protoko u.
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Ad 2
Przyj cie protoko u z XV i XVI Sesji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad XV Sesji o
przedstawienie informacji o protokole.

Pan Roman Jadanowski poinformowa , e zapozna  si  z tre ci  protoko u z XV Sesji,
jego tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Uwag nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada jednomy lnie przyj a protokó  z obrad XV Sesji.

Nast pnie Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza XVI Sesji
o przedstawienie informacji o protokole.

Radny Cezary Kawiecki poinformowa , e zapozna  si  z protoko em z XVI Sesji, jego
tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o jego przyj cie.

Nie zg oszono uwag.

W g osowaniu, Rada jednomy lnie przyj a protokó  z obrad XVI Sesji.

Ad 3
Na sekretarza obrad powo ano radnego Dariusza Kopa skiego.

Ad 4
Zg aszanie zmian do porz dku obrad.

W zwi zku z nieobecno ci  Pana Wójta na Sesji, spowodowan  pilnym, wyjazdem do
Olsztyna, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zaproponowa  wykre lenie z
porz dku obrad punktu 5 dotycz cego informacji Wójta o swojej dzia alno ci w okresie
mi dzysesyjnym.

Innych zmian nie zg oszono.

Rada Gminy jednomy lnie dokona a zmiany porz dku obrad.

Ad 5
wykre lony

Ad 6.
Zapytania i wnioski:

Radna Barbara Grzywacz - wnioskowa a o usuni cie karp po wyci tych drzewach na
drogach powiatowych i gminnych. Ga zie zosta y usuni te.
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e wniosek zostanie
skierowany do Powiatowego Zarz du Dróg.

Radny Zdzis aw Makowski – wnioskowa  o doko czenie wycinki krzewów na drogach
powiatowych oraz wymian  uszkodzonego lustra znajduj cego si  na skrzy owaniu w
Lekartach.

Radny Zbigniew Wi niewski poinformowa , e koszt usuni cia jednej karpy kszta tuje
si  w granicach 200-300 z . Zarz d Dróg wynajmuje firm  do tych prac i na pewno
wszystkich nie usun .

Radny Ireneusz Kowalski – usuni cie karp powinno by  obowi zkiem tego, który
usuwa drzewo.

Radny Kazimierz Mikuczy ski zapyta , czy zosta y rozstrzygni te wnioski dotycz ce
realizacji inwestycji w ramach programu „Odnowa wsi …” dot. m.in. zagospodarowania
centrum wsi Jamielnik i wyposa enie wietlicy.
Ponadto zapyta , czy przewiduje si  dalsze prowadzenie przedszkoli, które s
dofinansowane ze rodków unijnych.

Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty odpowiedzia a, e alternatywne formy
wychowania przedszkolnego b  prowadzone do ko ca czerwca, na prowadzenie ich
od wrze nia pisane s  projekty we wszystkich szko ach.

Pan Dariusz Krajnik przypomnia , e so tysi mieli otrzyma  pomoc przy sporz dzaniu
ewidencji pokry  dachowych eternitem, niekoniecznie na ca  prac. Niektórzy
otrzymali, inni nie.

Sekretarz odpowiedzia a, e dwóch sta ystów sukcesywnie udziela pomocy.
W niektórych wsiach zako czone zosta y prace.

Ponadto so tys Dariusz Krajnik zwróci  uwag  na stan dróg, nale oby dokona  ich
przegl du. Na niektórych odcinkach prace s  konieczne, bo nie mo na przejecha .
Zapyta , jakie s  nadzieje na asfaltowanie drogi Jamielnik-Gry liny, która mia a by
budowana w ramach programu unijnego.
Czy prawd  jest, e jest mo liwo  zwolnienia z op aty tytu u wymiany dowodu
osobistego oraz czy Urz d Gminy mo e informowa  Urz d Skarbowy o wymianie
dowodu osobistego, takie rozwi zanie przyj to w jednym z Urz dów w Warszawie.

So tys wsi Chro le Marek Miecznikowski mówi  o z ym stanie dróg, miedzy innymi we
wsi, ko o figury. W zwi zku z obchodami 100-lecia istnienia miejscowej Ochotniczej
Stra y Po arnej,  wnioskowa  o utwardzenie w miar  mo liwo ci placu przed remiz .
Mo e przy okazji budowy chodnika.
Na pro  Pana Z bkiewicza wnioskowa  o ponowne zainstalowanie lampy

wietleniowej, która zosta a zdj ta nies usznie, mo na zdemontowa  t  na pocz tku
wsi. Mimo uzgodnie , e we wsi w tym zakresie nic nie trzeba robi , lamp  zdj to,
zainteresowany z  pisemny wniosek do Urz du w tej sprawie.
W zwi zku z tym, e prawdopodobnie b  przyjmowane wnioski do realizacji w
ramach programu „Odnowa wsi….” , czy wniosek dotycz cy Chro la jest
przygotowywany, zw aszcza w zakresie remontu wietlicy.
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Pani so tys wsi Pacó towo zapyta a, czy jest mo liwo , aby lampa na Berlinek
cza a si  na komórk , jak pozosta e, do tej pory jest w czana przez Zak ad

Energetyczny, co nie zdaje egzaminu.
Wnioskowa a o nawiezienie t ucznia  na odcinek drogi naprzeciwko tablicy.

So tys wsi Kaczek wnioskowa   o obci cie ga zi na drodze Bratian-Kaczek i napraw
tej drogi.

Pan Dariusz Krajnik zapyta  na jakim etapie s  prace nad uzupe nieniem o wietlenia
we wsi Gry liny, prace te by y prze one na bie cy rok.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e na pytania
dotycz ce dzia alno ci Urz du odpowie Pani Sekretarz,  bie cego stanu dróg – Pan
Pawe  Oelberg, na pozosta e Pan Wójt na nast pnej Sesji.

Ad 7
Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na przed enie umowy dzier awy
gruntów w miejscowo ci Skarlin, dzia ka nr 170.

Projekty uchwa  wymienione w punktach 7 i 8 omówi  Kierownik Referatu Planowania
Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomo ciami i Ochrony rodowiska Marek
Arentowicz.

Nie zg oszono pyta .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie, podj a uchwa  nr XVII/88/08 w
sprawie wyra enia zgody na przed enie umowy dzier awy gruntów w
miejscowo ci Skarlin, dzia ka nr 170. Uchwa a stanowi za cznik nr 3.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na przed enie umowy dzier awy
gruntów w miejscowo ci Tylice, dzia ka nr 141.

Nie zg oszono pyta .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie, podj a uchwa  nr XVII/89/08 w
sprawie wyra enia zgody na przed enie umowy dzier awy gruntów w
miejscowo ci Tylice, dzia ka nr 141. Uchwa a stanowi za cznik nr 4.

Ad 9
Podjecie uchwa y w sprawie zasad gospodarowania nieruchomo ciami stanowi cymi

asno  Gminy Nowe Miasto Lubawskie.

Projekt uchwa y omówi  Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki
Nieruchomo ciami i Ochrony rodowiska Marek Arentowicz.
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Jej podj cie pozwoli Wójtowi na dokonywanie obrotu nieruchomo ciami m.in.
przed anie umów dzier awnych bez potrzeby przedstawiania wcze niej uchwa  w tej
sprawie na Sesji. Pozosta e kwestie obrotu nieruchomo ciami szczegó owo precyzuje
ustawa o gospodarce nieruchomo ciami.

Radny Ireneusz Kowalski stwierdzi , e w tej sytuacji Wójt bez informowania Rady
mo e podejmowa  decyzje.

Pan Marek Arentowicz odpowiedzia , e Rada Gminy nie b dzie musia a za ka dym
razem podejmowa  uchwa y.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 12 g osami „za”, przy 1 g osie przeciwnym i 1 g osie
wstrzymuj cym si , podj a uchwa  nr XVII/90/08 w sprawie zasad
gospodarowania nieruchomo ciami stanowi cymi w asno  Gminy Nowe Miasto
Lubawskie. Uchwa a stanowi za cznik nr 5.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie zamiaru przyst pienia do Zwi zku Gmin Regionu
Ostródzko-I awskiego „Czyste rodowisko”.

Przewodnicz cy  Rady poinformowa , e sprawa by a omawiana na posiedzeniu
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Zagospodarowania Przestrzennego, Bezpiecze stwa
i Porz dku Publicznego, do podj cia takiej uchwa y zobowi zuje nas uchwa a Zwi zku
Gmin Ziemi Nowomiejskiej oraz konieczno  rozwi zania problemów gospodarki
odpadami w zwi zku z likwidacj  z dniem 30 maja wysypiska mieci w Lipowcu.
Zwi zek Gmin Ziemi Nowomiejskiej od ponad roku prowadzi  rozmowy ze
Stowarzyszeniem Gmin „Dzia dowszczyzna” propozycja, któr  od nich otrzymali my
okaza a si  krótkoterminow . Wysypisko mieci w Ciechanówku b dzie istnia o jeszcze
2-3 lata, pó niej musieliby my wozi mieci do Zakrzewa, 60 kilometrów. Po wizytach w
Dzia dowie i Ostródzie, Zarz d Zwi zku doszed  do wniosku, e lepszym wyj ciem jest
przyst pienie do Zwi zku Gmin Regionu Ostródzko-I awskiego dlatego, e inwestycja w
Rudnie jest bli ej nas, oko o 44 kilometry, perspektywa istnienia sk adowiska jest

sza, a ponadto warunki zaoferowane przez ten Zwi zek s  lepsze, ani eli
oferowane przez Stowarzyszenie Dzia dowszczyzna. Obowi zkiem cz onka Zwi zku
jest partycypacja w kosztach modernizacji, w tej sytuacji trzeba by oby najpierw
uczestniczy  w kosztach w Ciechanówku, pó niej w Zakrzewie. Z ekonomicznego
punktu widzenia, Rudno jest bli ej i na d sz  perspektyw .
Poinformowa , e na dzisiejszej Sesji podejmiemy uchwa  o zamiarze przyst pienia do
Zwi zku i poinformujemy o tym Wojewod , a nast pnej Sesji podejmiemy uchwa  o
przyst pieniu do Zwi zku.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta  dlaczego projektanci brali pieni dze za
modernizacj  wysypiska w Lipowcu, a teraz zostanie zamkni te.

Radca prawny odpowiedzia , e nie znali strategii unijnych i wymogów jakie stawiaj
adze krajowe.

Przewodnicz cy Rady poinformowa , e województwo warmi sko-mazurskie zosta o
podzielone na 8 stref, ka da strefa mog a liczy  na dotacje na budow  wysypiska, je eli
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dzie obs ugiwa a co najmniej 150 tys. osób, tendencja jest taka, aby z tych 8 stref
utworzy  3 maksymalnie 4 strefy, wi c powiat ostródzki, i awski, nowomiejski i
dzia dowski, stan  si  jedn  stref . Problem trzeba jak najszybciej za atwi , bo nie

dzie gdzie wywozi mieci.

Pyta  nie zg oszono.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie, podj a uchwa  nr XVII/91/08 w
sprawie zamiaru przyst pienia do Zwi zku Gmin Regionu Ostródzko-I awskiego
„Czyste rodowisko”. Uchwa a stanowi za cznik nr 6.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2008.

Przewodnicz cy Komisji Rewizyjnej przedstawi  plan pracy Komisji jak w za czniku do
uchwa y.

Innych propozycji nie zg oszono.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie, podj a uchwa  nr XVII/92/08 w
sprawie przyj cia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2008. Uchwa a stanowi
za cznik nr 7.

Ad 12
Przyj cie Apelu Komisji Rolnictwa Le nictwa, Ochrony rodowiska w sprawie trudnej
sytuacji na rynku trzody chlewnej.

Przewodnicz cy Komisji Rolnictwa, Le nictwa i Ochrony rodowiska Zdzis aw
Arentowicz poinformowa , e na posiedzeniu w dniu 14 lutego br. omawiano trudn
sytuacj  w rolnictwie, w zwi zku z nisk  cen  trzody chlewnej i trudn  sytuacj
Zak adów Mi snych w Brodnicy. Komisja proponuje, aby Rada przyj a apel  w tej
sprawie i przekaza a go do Wojewody i Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  tre  apelu i zapyta , czy
kto  chcia by co  doda  lub zmieni  w tre ci.

Radna Barbara Grzywacz – poinformowa a, e obecny na posiedzeniu Powiatowej
Rady Zatrudnienia, Przewodnicz cy Kó ek i Organizacji Rolniczych Edward
Pedynkowski zwróci  uwag  na t  kwesti , prosi , aby móg  uczestniczy  w ró nego
rodzaju spotkaniach grup zajmuj cych si  hodowl  trzody chlewnej. Wywi za a si
dyskusja i stwierdzono, e co  trzeba zrobi , aby sytuacja uleg a zmianie. Uwa am, e
z apelem powinny wyst pi  wszystkie gminy. Pan Starosta poinformowa , ze Rada
Powiatu podj a uchwa  podobnej tre ci. Te apele powinny by  wys ane nie tylko do
Wojewody, który zna sytuacj  w rolnictwie, ale tak e do Ministra Rolnictwa.

Pan Marek Arentowicz – radny Powiatu Nowomiejskiego, poinformowa , e taka
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uchwa a zosta a podj ta i skierowana do Wojewody i Ministra Rolnictwa.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e 3 marca br.
odb dzie si  spotkanie w do  du ym gronie po wi cone sytuacji w rolnictwie.

Nie zg oszono zmian w tre ci apelu.

W g osowaniu Rada Gminy jednomy lnie przyj a tre  apelu, który stanowi za cznik
nr 8.

Ad 13
Odpowiedzi na zapytania i wnioski:
Specjalista ds. dróg gminnych Pawe  Oelberg odpowiedzia  w sprawie dróg:
- usuwanie karp – na drogach gminnych od 2 lat nie by y wycinane drzewa,
poinformowa  si , e usuwanie karpy i frezowanie pnia kosztuje oko o 250-300 z .,
- gmina na bie co usuwa zakrzaczenia na drogach: Nowy Dwór – Bratian, Nawra –
Bratian, Pacó towo do Pana Wy lica. Gmina otrzyma a decyzj  pozytywn  ze Starostwa
Powiatowego na wyci cie drzew w Gwi dzinach i Lekartach. W Gwi dzinach s  to
drzewa przy drodze gminnej, przy boisku sportowym i starej remizie. Problem polega na
tym, e s  to stare drzewa i dotychczasowy wykonawca robót chcia by, aby gmina
dop aci a za wycink .
W Lekartach s  to drzewa w kierunku Jamielnika, przy o rodku wczasowym „U Babci i
Dziadka” , i w kierunku Biskupca, niedaleko granicy gminy z Biskupcem.

Radny Kowalski sugerowa , aby wycinki drzew dokonywali w ciciele przyleg ych
gruntów.

Pan Pawe  Oelberg  poinformowa , e wycinki 15 topól przy drodze Bratian-Kaczek
prawdopodobnie dokona Powiatowa Komenda Pa stwowej Stra y Po arnej.
W sprawie utwardzenia placu przy remizie w Chro lu, w zwi zku z tym, e wcze niej w
tej sprawie nie by o wniosków, nie mo e odpowiedzie .
Remonty dróg (w Chro lu i Pacó towie) b  wykonywane w miar  odpowiednich
warunków pogodowych.

So tys wsi Gry liny wskaza  odcinki dróg, które nale oby naprawi , w kierunku
Lekart i Radomna.

Pan Oelberg odpowiedzia , e jest zorientowany i b dzie mia  na uwadze.

Radny Zdzis aw Makowski wnioskowa , aby w ciciele przyleg ych gruntów wycinali
drzewa, ale ustali  ni sz  op at  za uzyskane drewno, np. 50 z ., by o 1 tys.z . to zbyt
du o.

Pan Oelberg odpowiedzia , e wymaga to uzgodnie  z Panem Wójtem.

Sekretarz Gminy poinformowa a, e sprawami o wietlenia zajmuje si  Pan Grubalski i
do niego skierowane zostan  wnioski so tysów. Sugerowa a ,aby zg asza  je na pi mie.
Budowa drogi Gry liny – Jamielnik  trzykrotnie by a zg aszana do konkursu i uzyskiwa a
bardzo wysokie noty. W tej chwili s  inne priorytety.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara wyja ni , e Marsza ek
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Województwa poinformowa , i  nie b dzie pieni dzy na budow  dróg gminnych, a
gminy nie sta  na samodzielne wykonanie tej drogi, która kosztuje oko o 3 mln z .

W sprawie wniosków z onych do projektu „Odnowa wsi…” Sekretarz poinformowa a,
e wszystkie 4 projekty uzyska y wysok  not , ale do realizacji mo e gmina otrzyma

tylko jeden. Ustalenia Urz du Marsza kowskiego s  takie, e b  cz ciej og aszane
konkursy, ale w jednym konkursie b dzie mo na otrzyma  tylko jeden projekt.

 opracowane projekty techniczne na wietlic  w Chro lu i Tylicach i trzeba czeka  na
og oszenie terminu konkursu.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta  dlaczego nie ma mowy o  Lekartach.

Sekretarz odpowiedzia a, e jest w trakcie opracowania.
W sprawie op at za dowody osobiste odpowiedzia a, e zwolnienia z op at s
dokonywane wtedy, gdy zmiany s  wprowadzane z urz du (wprowadzenie nazw ulic),
ze zwolnie  mog  korzysta  tak e osoby, które maj  przyznane wiadczenie
piel gnacyjne. Gmina wspó pracuje z Urz dem Skarbowym w zakresie wymiany
dowodów osobistych udost pniaj c mieszka com niezb dne formularze na stanowisku
ds. dowodów osobistych. Obowi zku nie ma, wiadczymy pomoc na yczenie.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zapyta , czy odpowiedzi na
zg oszone zapytania s  satysfakcjonuj ce oraz czy wszyscy uzyskali odpowiedzi.

Wobec braku uwag, Przewodnicz cy uzna , e udzielono odpowiedzi.

Ad 14
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady XVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

sekretarz obrad                                                         Przewodnicz cy Rady Gminy
Dariusz Kopa ski                                                           Miros aw Wodara


